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Мултиплексът загуби два канала 

Съветът за електронни медии най-накрая намери време, за да гласува за прекратяването 

на цифровите лицензи на два от трите канала на bTV Media Group. Това са RING BG +1 

и bTV Lady+1. Те вървяха по безплатния ефир с един час закъснение от предаванията 

им през платените кабелни и сателитни оператори. Решението на медийния регулатор е 

било взето с четири гласа "за" и един "въздържал се" на Мария Стоянова от 

президентската квота. Бившата кореспондентка на БНТ в Берлин не можела да гласува, 

защото не й били предоставени аргументи, за да мотивира избора си. Докато СЕМ се 

наумува, bTV Media Group започна процедура по обжалване на мълчаливия отказ пред 

Върховния административен съд, тъй като регулаторът нямал никакво законово 

основание да откаже да се произнесе по искането й. Сега съдебната процедура е 

прекратена и поредното бавно бързане на семаджиите този път няма да бъде платено от 

данъкоплатците. 

Надзорниците оправдаваха мотаенето си с амбицията да предизвикат по-задълбочен и 

широк дебат за спасяването на цифровизацията. Очевидно бъдещето на цифровата 

ефирна телевизия ще бъде пренаписано. Свалянето на каналите на bTV Media Group от 

мултиплекса е едно от доказателствата, че моделът не работи. Освен това медийният 

съвет разполагаше с 31 лиценза за цифрови ефирни програми, но от тях бяха заети едва 

единадесет. 

В свое писмо, адресирано до отдела по цифровизация към Министерството на 

транспорта, информационните технологии и съобщенията, компанията "Фърст 

диджитъл" директно предложи нейният обществен мултиплекс, излъчващ каналите на 

БНТ, да бъде придобит от държавата с разсрочено плащане за срок от пет години. Цена 

не се посочва, но се говори, че тя ще е "много висока". Писмото бе оформено като 

становище за заседанието на органа по цифровизация, което трябваше да се проведе на 

15 май. Всички заинтересовани страни бяха приканени да помагат с позиции и 

предложения как да се развива оттук нататък ефирната дигитализация в България. 

В цифровата телевизионна мрежа за частните канали, изградена от "НУРТС 

Диджитъл", бяха инвестирани над 100 млн. лв., но в нея останаха само девет програми 

и фирмата предлага сходен вариант – изкупуване от държавата или предлагане на 

акции на самите телевизии. Самото заседание обаче бе отложено за след евроизборите 

поради отсъствието на ресорния заместник-министър Георги Тодоров. 

"Събират се все повече въпроси, а отговори липсват. Питам се защо е толкова активно-

пасивна изпълнителната власт? Как е възможно заместник-министърът сам да свика 

заседание на органа по цифровизация, а после с имейл да бъде съобщено, че него го 

няма?", попита Мария Стоянова. 

Председателят на СЕМ доц. Георги Лозанов пък каза, че законът изисква заявлението 

на bTV Media Group да бъде уважено. Той изрази надежда, че и законодателят ще влезе 

в ролята си за спасяването на цифровизацията. "Споделям виждането на Мария 

Стоянова, че ситуацията е объркана. Но ние имаме ограничени права и задължения, не 

можем да задължим операторите насила. Бием тревога през институциите, обществото 

е разтревожено. За съжаление перспективата не е в посока качване на повече безплатни 

канали, а в посока частният мултиплекс да се прехвърли на държавата. В по-лоша 

посока отиват нещата", коментира Лозанов. 


